



**SECURITY COUNCIL
OFFICIAL RECORDS**

EIGHTEENTH YEAR

1037

th MEETING: 10 JUNE 1963

ème SÉANCE: 10 JUIN 1963

DIX-HUITIÈME ANNÉE

**CONSEIL DE SÉCURITÉ
DOCUMENTS OFFICIELS**

NEW YORK

TABLE OF CONTENTS

	<i>Page</i>
Provisional agenda (S/Agenda/1037)	1
Expression of thanks to the retiring President	1
Tribute to the memory of the late Mr. Omar Loutfi, Under-Secretary for Special Political Affairs	1
Adoption of the agenda	2
Reports of the Secretary-General to the Security Council concerning developments relating to Yemen (S/5298, S/5321, S/5323, S/5325).	2

TABLE DES MATIÈRES

Ordre du jour provisoire (S/Agenda/1037)	1
Remerciements au Président sortant	1
Hommage à la mémoire de M. Omar Loutfi, sous-secrétaire aux affaires politiques spéciales.	1
Adoption de l'ordre du jour	2
Rapports du Secrétaire général au Conseil de sécurité sur les faits nouveaux relatifs au Yémen (S/5298, S/5321, S/5323, S/5325).	2

Relevant documents not reproduced in full in the records of the meetings of the Security Council are published in quarterly supplements to the *Official Records*.

Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

*

* *

Les documents pertinents qui ne sont pas reproduits *in extenso* dans les comptes rendus des séances du Conseil de sécurité sont publiés dans des suppléments trimestriels aux *Documents officiels*.

Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.

ONE THOUSAND AND THIRTY-SEVENTH MEETING
Held in New York, on Monday, 10 June 1963, at 4 p.m.

MILLE TRENTE-SEPTIÈME SÉANCE

Tenue à New York, le lundi 10 juin 1963, à 16 heures.

President: Mr. A. QUAISON-SACKEY (Ghana).

Present: The representatives of the following States: Brazil, China, France, Ghana, Morocco, Norway, Philippines, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, United States of America, Venezuela.

Provisional agenda (S/Agenda/1037)

1. Adoption of the agenda.
2. Reports of the Secretary-General to the Security Council concerning developments relating to Yemen (S/5298, S/5321, S/5323, S/5325).

Expression of thanks to the retiring President

1. The PRESIDENT: I should like to express my sincere gratitude and that of the Security Council to my predecessor, Mr. Seydoux, of France, for the able way in which he performed his duties as President of the Council for the month of May. If the crisis in the Caribbean which was the subject of discussion in this Council last month has not assumed dangerous proportions, this is due, I am sure, to the adroit manner in which Mr. Seydoux conducted our proceedings. He was courteous and tactful, but very effective. It is my hope that, with the co-operation of my predecessor and all other members of the Security Council, our deliberations this month will help towards achieving peace and security in the Middle East.

2. Mr. SEYDOUX (France) (translated from French): First of all, Mr. President, please allow me to thank you for the very kind words that you have just spoken; I appreciate them very much indeed. Next, may I express my satisfaction at seeing the Chair occupied by a man of your intellect and ability; your experience of the United Nations will prove of invaluable assistance in helping you to shoulder the lofty responsibilities now vested in you. I am sincerely happy that an African of note, such as yourself, is to preside over our deliberations, and I wish you every success in discharging the lofty mandate that has been entrusted to you.

Tribute to the memory of the late Mr. Omar Loutfi, Under-Secretary for Special Political Affairs

3. The PRESIDENT: Since the last meeting of the Council, the United Nations, the United Arab Republic and Africa in general have suffered a sad loss in the untimely death of the Under-Secretary for Special Political Affairs, who was in charge of Security Council affairs prior to his death on 17 May. I am referring to Mr. Omar Loutfi. All who were privileged to know him were impressed by his affability, his keen sense of duty and his sterling qualities, first as a representative of his own country and then as a

Président: M. A. QUAISON-SACKEY (Ghana).

Présents: Les représentants des Etats suivants: Brésil, Chine, Etats-Unis d'Amérique, France, Ghana, Maroc, Norvège, Philippines, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Union des Républiques socialistes soviétiques, Venezuela.

Ordre du jour provisoire (S/Agenda/1037)

1. Adoption de l'ordre du jour.
2. Rapports du Secrétaire général au Conseil de sécurité sur les faits nouveaux relatifs au Yémen (S/5298, S/5321, S/5323, S/5325).

Remerciements au Président sortant

1. Le PRESIDENT (traduit de l'anglais): Je désire exprimer ma sincère gratitude et celle du Conseil de sécurité à mon prédécesseur, M. Seydoux, représentant de la France, pour la grande compétence avec laquelle il s'est acquitté des fonctions de président du Conseil pendant le mois de mai. Si la crise aux Caraïbes, qui a fait l'objet des discussions du Conseil le mois dernier, n'a pas pris de proportions dangereuses, cela a été dû, j'en suis sûr, à la manière adroite dont M. Seydoux a dirigé nos travaux. Il s'est montré courtois et plein de tact, mais ferme. J'espère qu'avec la coopération de mon prédécesseur et de tous les autres membres du Conseil de sécurité nos délibérations de ce mois-ci aideront à assurer la paix et la sécurité au Moyen-Orient.

2. M. SEYDOUX (France): Monsieur le Président, laissez-moi d'abord vous remercier des paroles fort aimables que vous venez de prononcer et auxquelles j'ai été extrêmement sensible. Permettez-moi ensuite de me féliciter de voir la présidence occupée par un homme ayant votre intelligence, votre habileté et une expérience de l'Organisation qui vous sera précieuse pour assumer les hautes responsabilités qui sont désormais les vôtres. Je me réjouis très sincèrement que ce soit une personnalité africaine comme la vôtre qui préside nos débats, et je vous souhaite dans la haute mission dont vous êtes investi tout le succès possible.

Hommage à la mémoire de M. Omar Loutfi, sous-secrétaire aux affaires politiques spéciales

3. Le PRESIDENT (traduit de l'anglais): Depuis la dernière séance du Conseil, les Nations Unies, la République arabe unie et l'Afrique en général ont éprouvé une perte cruelle du fait du décès du Sous-Secrétaire aux affaires politiques spéciales, qui était chargé au moment de sa mort, le 17 mai, des affaires du Conseil de sécurité. Je veux parler de M. Omar Loutfi. Tous ceux qui ont eu le privilège de le connaître ont été frappés par son affabilité, son sens aigu du devoir et ses brillantes qualités,

devoted servant of this Organization. His passing has left a gap which it will be difficult to fill. I am sure my colleagues would wish me to extend to the Secretary-General and the Government of the United Arab Republic our heartfelt condolences on the passing of a worthy son of Africa.

Adoption of the agenda

The agenda was adopted.

Reports of the Secretary-General to the Security Council concerning developments relating to Yemen (S/5298, S/5321, S/5323, S/5325)

4. The PRESIDENT: This meeting of the Security Council has been convened pursuant to a formal request by the Permanent Representative of the Union of Soviet Socialist Republics [S/5326]. Owing to the fact that this question arose during the course of the week-end, it was unfortunately not possible for me to engage in the customary consultations with all the members of the Council before arranging for this meeting. I have set the meeting for today and I trust that in these circumstances the arrangements will meet with the understanding of my colleagues.

5. The matter raised in the letter from the Permanent Representative of the Union of Soviet Socialist Republics relates to four reports by the Secretary-General on developments relating to Yemen, [S/5298, S/5321, S/5323, S/5325]. The Council will now proceed to consider the question. The first speaker on my list is the Secretary-General, to whom I now give the floor.

6. The SECRETARY-GENERAL: I have already communicated to this Council, in my four reports relating to developments affecting the Yemen situation, my conception of the measures involving United Nations action which might be taken in fulfilment of the terms of disengagement accepted by the parties. These measures, in the form of a United Nations observation function, have been carefully studied, and though the physical conditions in the area are rugged, they are considered feasible within the scope indicated.

7. As I have already reported to the Council, there are at this time no financial implications for the United Nations involved in the proposed observation operation, in view of the fact that the Governments of Saudi Arabia and the United Arab Republic have agreed to defray the expense of the operation over a period of two months.

8. In addition to this, I think that I need only say that General von Horn is alerted and is ready to proceed to the area with elements of an advance party on twenty-four hours' notice. Reports reaching me recently underscore the growing urgency of the need for the United Nations observation operation.

9. The PRESIDENT: I am sure that the members of the Council would like to study the brief statement which the Secretary-General has just made to the Council, and to have further consultations, so may I propose that we adjourn and meet tomorrow, in the morning or in the afternoon, as the members would prefer. In that, I am in the hands of the Council, but

dont il témoigna d'abord en tant que représentant de son propre pays, et ensuite en tant que serviteur dévoué de notre organisation. Sa disparition laisse un vide qu'il sera difficile de combler. Les membres du Conseil, j'en suis sûr, désireront que je présente au Secrétaire général et au Gouvernement de la République arabe unie nos sincères condoléances à l'occasion du décès de ce valeureux fils de l'Afrique.

Adoption de l'ordre du jour

L'ordre du jour est adopté.

Rapports du Secrétaire général au Conseil de sécurité sur les faits nouveaux relatifs au Yémen (S/5298, S/5321, S/5323, S/5325)

4. Le PRESIDENT (traduit de l'anglais): La présente réunion du Conseil de sécurité a été convoquée à la suite d'une demande officielle du représentant permanent de l'Union des Républiques socialistes soviétiques [S/5326]. Cette demande ayant été faite au cours de la fin de semaine, je n'ai malheureusement pas pu procéder aux consultations habituelles avec tous les membres du Conseil avant de prendre les dispositions pour cette séance; j'ai fixé la réunion à aujourd'hui et j'espère qu'en l'occurrence les dispositions prises recevront l'approbation de mes collègues.

5. La question soulevée dans la lettre du représentant permanent de l'Union des Républiques socialistes soviétiques concerne quatre rapports du Secrétaire général sur les faits nouveaux relatifs au Yémen [S/5298, S/5321, S/5323, S/5325]. Le Conseil va maintenant procéder à l'examen de la question. Le premier orateur inscrit est le Secrétaire général, auquel je donne maintenant la parole.

6. Le SECRETAIRE GENERAL (traduit de l'anglais): J'ai déjà fait connaître au Conseil de sécurité, dans mes quatre rapports relatifs à l'évolution de la situation au Yémen, comment je conçois les mesures que les Nations Unies pourraient prendre pour aider à l'exécution de l'accord de dégagement intervenu entre les parties. Ces mesures, sous forme d'une fonction d'observation des Nations Unies, ont fait l'objet d'une étude approfondie et, bien que les conditions physiques du terrain soient difficiles, ces mesures sont considérées comme possibles dans l'amplitude indiquée.

7. Comme je l'ai fait savoir au Conseil, l'opération d'observation proposée n'implique pas pour le moment d'incidence financière pour les Nations Unies, vu que les Gouvernements de l'Arabie Saoudite et de la République arabe unie ont accepté de supporter les frais de l'opération pendant une période de deux mois.

8. Il me suffira d'ajouter, je crois, que le général von Horn a été alerté et qu'il est prêt à se rendre sur les lieux avec des éléments de détachement précurseur, sur préavis de 24 heures. Les dernières informations qui me sont parvenues font ressortir la nécessité de plus en plus urgente de cette opération d'observation des Nations Unies.

9. Le PRESIDENT (traduit de l'anglais): Je suis sûr que les membres du Conseil désirent étudier la brève déclaration que le Secrétaire général vient de faire devant le Conseil et voudront procéder à des consultations nouvelles. En conséquence, je propose de lever la séance et de réunir le Conseil demain, soit le matin, soit l'après-midi, selon les

from my consultations it would seem that tomorrow afternoon would be preferable.

10. Mr. STEVENSON (United States of America): In view of the urgency of the situation in Yæmen which is referred to in several places in the reports of the Secretary-General which are before us, and in view of the relative simplicity of the issue involved here, I would like to suggest that it might be in the interest of all of us if we were to meet in the morning in order to reach as early a disposition of this matter as is possible. I hesitate to add that it would be inconvenient for me to be here in the afternoon, although I do not consider that to be an important consideration.

11. The PRESIDENT: There is a suggestion that the next meeting should be tomorrow morning, at 10.30, I suppose. If I do not hear any objections, the next meeting will be held tomorrow at 10.30 a.m.

It was so decided.

The meeting rose at 4.45 p.m.

préférences des membres. Je m'en remets au Conseil sur ce point, mais, d'après les entretiens que j'ai eus, il semble qu'une séance demain après-midi serait préférable.

10. M. STEVENSON (Etats-Unis d'Amérique) [traduit de l'anglais]: Etant donné l'urgence de la situation au Yémen, dont il est fait état en plusieurs endroits des rapports du Secrétaire général dont nous disposons, et étant donné aussi la simplicité relative de la question qui nous est soumise, je me demande s'il ne serait pas de notre intérêt à tous de nous réunir demain matin, afin de régler cette question le plus tôt possible. Je pourrais ajouter qu'il me serait personnellement difficile d'être présent ici l'après-midi, mais je n'estime pas que ce soit là une considération importante.

11. Le PRESIDENT (traduit de l'anglais): Il vient d'être proposé que la prochaine séance ait lieu demain matin, à 10 h 30, je suppose. Si aucune objection n'est formulée, la prochaine réunion aura lieu demain matin, à 10 h 30.

Il en est ainsi décidé.

La séance est levée à 16 h 45.

WHERE TO BUY UNITED NATIONS PUBLICATIONS ADRESSES OÙ LES PUBLICATIONS DE L'ONU SONT EN VENTE

AFRICA/AFRIQUE

CAMEROON/CAMEROUN:
LIBRAIRIE DU PEUPLE AFRICAINE
La Gérante, B. P. 1197, Yaoundé.
DIFFUSION INTERNATIONALE CAMEROUNAISE
DU LIVRE ET DE LA PRESSE, Sangmelima.

CONGO (Léopoldville): INSTITUT POLITIQUE
CONGOLAIS, B. P. 2307, Léopoldville.

ETHIOPIA/ÉTHIOPIE: INTERNATIONAL
PRESS AGENCY, P. O. Box 120, Addis Ababa.

GHANA: UNIVERSITY BOOKSHOP
University College of Ghana, Legon, Accra.

KENYA: THE E.S.A. BOOKSHOP
Sox 30167, Nairobi.

MOROCCO/MAROC: CENTRE DE DIFFUSION
DOCUMENTAIRE DU B.E.P.I.
8, rue Michaux-Bellaire, Rabat.

SOUTH AFRICA/AFRIQUE DU SUD:
VAN SCHAİK'S BOOK STORE (PTY.) LTD.
Church Street, Box 724, Pretoria.

SOUTHERN RHODESIA/RHODÉSIE DU SUD:
THE BOOK CENTRE, First Street, Salisbury.

UNITED ARAB REPUBLIC/RÉPUBLIQUE ARABE UNIE:
LIBRAIRIE "LA RENAISSANCE D'ÉGYPTÉ"
9 Sh. Adly Pasha, Cairo.

ASIA/ASIE

BURMA/BIRMANIE: CURATOR.
GOVT. BOOK DEPOT, Rangoon.

CAMBODIA/CAMBODGE: ENTREPRISE KHMÈRE
DE LIBRAIRIE
Imprimerie & Papeterie, S. à R. L., Phnom-Penh.

CEYLON/CEYLAN: LAKE HOUSE BOOKSHOP
Assoc. Newspapers of Ceylon, P. O. Box 244,
Colombo.

CHINA/CHINE:
THE WORLD BOOK COMPANY, LTD.
99 Chung King Road, 1st Section, Taipei, Taiwan.
THE COMMERCIAL PRESS, LTD.
211 Honan Road, Shanghai.

HONG KONG/HONG-KONG:
THE SWINDON BOOK COMPANY
25 Nathan Road, Kowloon.

INDIA/INDE:
ORIENT LONGMANS
Bombay, Calcutta, Hyderabad, Madras & New Delhi.
OXFORD BOOK & STATIONERY COMPANY
Calcutta & New Delhi.
P. VARADACHARY & COMPANY, Madras.

INDONESIA/INDONÉSIE: PEMBANGUNAN, LTD.
Gunung Sahari 84, Djakarta.

JAPAN/JAPON: MARUZEN COMPANY, LTD.
6 Tori-Nichome, Nihonbashi, Tokyo.

KOREA (REP. OF)/CORÉE (REP. DE):
EUL-YOO PUBLISHING CO., LTD.
5, 2-KA, Chongno, Seoul.

PAKISTAN:
THE PAKISTAN CO-OPERATIVE BOOK SOCIETY
Dacca, East Pakistan.
PUBLISHERS UNITED, LTD., Lahore.
THOMAS & THOMAS, Karachi.

PHILIPPINES:
ALEMAR'S BOOK STORE, 769 Rizal Avenue, Manila.
POPULAR BOOKSTORE, 1573 Doroteo Jose, Manila.

SINGAPORE/SINGAPOUR: THE CITY BOOK
STORE, LTD., Collyer Quay.

THAILAND/THAÏLANDE:
PRAMUAN MIT, LTD.
55 Chakrawat Road, Wat Tuk, Bangkok.
NIBONDH & CO., LTD.
New Road, Sikak Phya Sri, Bangkok.

SUKSAPAN PANIT
Mansion 9, Rajadamnern Avenue, Bangkok.

VIET-NAM (REP. OF/REP. DU):
LIBRAIRIE-PAPETERIE XUAN THU
185, rue Tu-do, B. P. 283, Saigon.

EUROPE

AUSTRIA/AUTRICHE:
GEROLD & COMPANY, Graben 31, Wien, I.
B. WÜLLERSTORFF
Markus Sittikusstrasse 10, Salzburg.
GEORG FROMME & CO., Spengergasse 39, Wien, V.

BELGIUM/BELGIQUE: AGENCE
ET MESSAGERIES DE LA PRESSE, S. A.
14-22, rue du Persil, Bruxelles.

BULGARIA/BULGARIE: RAZNOIŽNOS
1, Tzar Assen, Sofia.

CYPRUS/CHYPRE: PAN PUBLISHING HOUSE
10 Alexander the Great Street, Strovolos.

CZECHOSLOVAKIA/TCHÉCOSLOVAQUIE:
ARTIA LTD., 30 vč Smečkách, Praha, 2.
ČESKOSLOVENSKÝ SPISOVATEL
Národní Třída 9, Praha, 1.

DENMARK/DANEMARK: EJNAR MUNKSGAARD, LTD.
Nørregade 6, København, K.

FINLAND/FINLANDE: AKATEEMINEN KIRJAKAUPPA
2 Keskuskatu, Helsinki.

FRANCE: ÉDITIONS A. PÉDON
13, rue Soufflot, Paris (V°).

**GERMANY (FEDERAL REPUBLIC OF)/
ALLEMAGNE (RÉPUBLIQUE FÉDÉRALE D):**
R. EISENSCHMIDT
Schwanthaler Str. 59, Frankfurt/Main.
ELWERT UND MEURER
Hauptstrasse 101, Berlin-Schönberg.
ALEXANDER HORN
Spiegelgasse 9, Wiesbaden.
W. E. SAARBACH
Gertrudenstrasse 30, Köln (1).

GREECE/GRÈCE: LIBRAIRIE KAUFFMANN
28, rue du Stade, Athènes.

HUNGARY/HONGRIE: KULTURA
P. O. Box 149, Budapest 62.

ICELAND/ISLANDE: BÓKAVERZLUN SIGFÚSAR
EYMUNDSSONAR H. F.
Austurstraeti 18, Reykjavik.

IRELAND/IRLANDE:
STATIONERY OFFICE, Dublin.

ITALY/ITALIE:
LIBRERIA COMMISSIONARIA SANSONI
Via Gino Capponi 26, Firenze,
& Via Paolo Mercuri 19/B, Roma.

LUXEMBOURG:
LIBRAIRIE J. TRAUSSCHSCHUMMER
Place du Théâtre, Luxembourg.

NETHERLANDS/PAYS-BAS:
N. V. MARTINUS NIJHOFF
Lange Voorhout 9, 's-Gravenhage.

NORWAY/NORVÈGE: JOHAN GRUNDT TANUM
Karl Johansgate, 41, Oslo.

POLAND/POLOGNE: PAN, Pałac Kultury i Nauki,
Warszawa.

PORTUGAL: LIVRARIA RODRIGUES & CIA.
186 Rua Aurea, Lisboa.

ROMANIA/ROUMANIE: CARTIMEX
Str. Aristide Briand 14-18,
P. O. Box 134-135, București.

SPAIN/ESPAGNE:
LIBRERIA BOSCH
11 Ronda Universidad, Barcelona.
LIBRERIA MUNDI-PRENSA
Castelló 37, Madrid.

SWEDEN/SUÈDE: C. E. FRITZES
HUNGL. HOVBOKHANDEL A-B
Fredsgatan 2, Stockholm.

SWITZERLAND/SUISSE:
LIBRAIRIE PAYOT, S. A., Lausanne, Genève.
HANS RAUNHARDT, Kirchgasse 17, Zürich 1.

TURKEY/TURQUIE: LIBRAIRIE HACHETTE
469 Istiklal Caddesi, Beyoğlu, Istanbul.

**UNION OF SOVIET SOCIALIST REPUBLICS/
UNION DES RÉPUBLIQUES SOCIALISTES
SOVIÉTIQUES:** MEZHUNARODNAYA
KNYIGA, Smolenskaya Ploshchad, Moskva.

UNITED KINGDOM/ROYAUME-UNI:
H. M. STATIONERY OFFICE
P. O. Box 569, London, S.E. 1
(and HMSO branches in Belfast, Birmingham,
Bristol, Cardiff, Edinburgh, Manchester).

YUGOSLAVIA/YOUGOSLAVIE:
CANKARJEVA ZALOŽBA
Ljubljana, Slovenia.
DRŽAVNO PREDUZEĆE
Jugoslovenska Knjiga, Terazije 27/11, Beograd.
PROSVJETA
5, Trg Bratsva i Jedinstva, Zagreb.
PROSVETA PUBLISHING HOUSE
Import-Export Division, P. O. Box 559,
Terazije 16/1, Beograd.

LATIN AMERICA/ AMÉRIQUE LATINE

ARGENTINA/ARGENTINE: EDITORIAL
SUDAMERICANA, S. A., Alsina 500, Buenos Aires.

BOLIVIA/BOLIVIE: LIBRERIA SELECCIONES
Casilla 972, La Paz.

BRAZIL/BRÉSIL: LIVRARIA AGIR
Rua México 98-B, Caixa Postal 3291,
Rio de Janeiro.

CHILE/CHILI:
EDITORIAL DEL PACIFICO
Ahumada 57, Santiago.
LIBRERIA IVENS, Cesilla 205, Santiago.

COLOMBIA/COLOMBIE: LIBRERIA BUCHHOLZ
Av. Jiménez de Quesada 8-40, Bogotá.

COSTA RICA: IMPRENTA Y LIBRERIA TREJOS
Apartado 1313, San José.

CUBA: LA CASA BELGA
O'Reilly 455, La Habana.

**DOMINICAN REPUBLIC/RÉPUBLIQUE
DOMINICAINE:** LIBRERIA DOMINICANA
Mercedes 49, Santo Domingo.

ECUADOR/ÉQUATEUR: LIBRERIA CIENTIFICA
Casilla 362, Guayaquil.

EL SALVADOR/SALVADOR: MANUEL NAVAS Y CIA.
1a. Avenida sur 37, San Salvador.

GUATEMALA:
SOCIEDAD ECONOMICA-FINANCIERA
6a. Av. 14-33, Ciudad de Guatemala.

HAITI/HAÏTI:
LIBRAIRIE "À LA CARAVELLE", Port-au-Prince.

HONDURAS:
LIBRERIA PANAMERICANA, Tegucigalpa.

MEXICO/MEXIQUE: EDITORIAL HERMES, S. A.
Ignacio Mariscal 41, México, D. F.

PANAMA: JOSE MENENDEZ
Agencia Internacional de Publicaciones,
Apartado 2052, Av. 8A, sur 21-58, Panamá.

PARAGUAY: AGENCIA DE LIBRERIAS
DE SALVADOR NIZZA
Calle Pte. Franco No. 39-43, Asunción.

PERU/PÉROU: LIBRERIA INTERNACIONAL
DEL PERU, S. A., Casilla 1417, Lima.

URUGUAY: REPRESENTACION DE EDITORIALES,
PROF. H. D'ELIA
Plaza Cagancha 1342, 1° piso, Montevideo.

VENEZUELA: LIBRERIA DEL ESTE
Av. Miranda, No. 52, Edif. Galipán, Caracas.

MIDDLE EAST/MOYEN-ORIENT

IRAQ/IRAK:
MACKENZIE'S BOOKSHOP, Baghdad.

ISRAEL/ISRAËL: BLUMSTEIN'S BOOKSTORES
35 Allenby Rd. & 48 Nachlat Benjamin St.,
Tel Aviv.

JORDAN/JORDANIE: JOSEPH I. BAHOUS & CO.
Dar-ul-Kutub, Box 66, Amman.

LEBANON/LIBAN:
KHAYAT'S COLLEGE BOOK COOPERATIVE
92-94, rue Bliss, Beyrouth.

NORTH AMERICA/ AMÉRIQUE DU NORD

CANADA: THE QUEEN'S PRINTER
Ottawa, Ontario.

**UNITED STATES OF AMERICA/
ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE:**
SALES SECTION, UNITED NATIONS, New York.

OCEANIA/OCÉANIE

AUSTRALIA/AUSTRALIE:
WEA BOOKROOM, University, Adelaide, S.A.
UNIVERSITY BOOKSHOP, St. Lucia, Brisbane, Qld.
THE EDUCATIONAL AND TECHNICAL BOOK AGENCY
Parap Shopping Centre, Darwin, N.T.
COLLINS BOOK DEPOT PTY. LTD.
Monash University, Wellington Road, Clayton, Vic.
MELBOURNE CO-OPERATIVE BOOKSHOP LIMITED
10 Bowen Street, Melbourne C.1, Vic.
COLLINS BOOK DEPOT PTY. LTD.
363 Swanston Street, Melbourne, Vic.
THE UNIVERSITY BOOKSHOP, Nedlands, W.A.
UNIVERSITY BOOKROOM
University of Melbourne, Parkville N.2, Vic.
UNIVERSITY CO-OPERATIVE BOOKSHOP LIMITED
Manning Road, University of Sydney, N.S.W.

NEW ZEALAND/NOUVELLE-ZÉLANDE:
GOVERNMENT PRINTING OFFICE
Private Bag, Wellington
(and Government Bookshops in Auckland,
Christchurch and Dunedin).

[63B1]

Orders and inquiries from countries where sales agencies have not yet been established may be sent to: Sales Section, United Nations, New York, U.S.A., or to Sales Section, United Nations, Palais des Nations, Geneva, Switzerland.

Les commandes et demandes de renseignements émanant de pays où il n'existe pas encore de bureaux de vente peuvent être adressées à la Section des ventes, ONU, New York (É.-U.), ou à la Section des ventes, ONU, Palais des Nations, Genève (Suisse).